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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mivel magyarázzák a Pécsi Tudományegyetemet 
érintő döntéseket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Pécsi  Tudományegyetem nem csupán Magyarország egyik  legfontosabb vidéki  egyeteme,  de
Pécs,  Baranya  és  az  egész  régió  egyik  legfontosabb  gazdasági  szereplője.  Az  egyetem  és
kapcsolódó intézményei sokezer ember megélhetését biztosítják. Az egyetem gazdasági súlyát jól
szemlélteti az a tény is, hogy az éves költségvetése kétszerese Pécs városénak.

Ezért  is  sajnálatos  több más szakmai ok mellett,  hogy a modellváltásnak hazudott  kormányzati
kiszervezésnek, politikai irányítás alá helyezésnek a Pécsi Tudományegyetem is áldozatául esett. Az
elmúlt  hónapok  történései  alapján  minden  aggodalom,  amelyet  megfogalmaztunk,  az  egyetemi
autonómia súlyosan sérült.

Kérdéseim:

• A PTE szenátusa miért nem kapott egyetértési jogot az Egyetemet érintő legfontosabb 
kérdések tekintetében, miért vont minden döntési jogkört magához a fenntartó alapítvány? 
Az volt a joglakotó szándéka, hogy semmibe lehessen venni az egyetemi autonómiát?

• Nemrég megszületett az Innovációs- és Technológiai Minisztérium és a fenntartó alapítvány 
közötti finanszírozási szerződés – ezt miért nem tették közzé, miért közérdekű 
adatigényléssel kellett hozzájutni?

• Milyen díjazásban részesülnek a fenntartó alapítvány kurátorai?
• Mi indokolja, hogy az alapítvány éves szinten 400 millió forintból gazdálkodhat? Mire 

használja az alapítvány ezt a pénzt?
• Mi indokolja azt, hogy a központi költségvetésből érkező pénzeket a jövőben nem 

közvetlenül a Pécsi Tudományegyetem, hanem az azt fenntartó alapítvány kapja?



 
• Bódis József kuratóriumi elnökként a vonatkozó törvények általi kötelezettségre hivatkozva 

indokolta azt, hogy az állami forrásokat nem az egyetem, hanem közvetlenül az alapítvány 
kapja. Miniszter úr meg tudja erősíteni a kuratóriumi elnök kijelentését, valóban nincs ebben
mozgástere az alapítványoknak?

• Az egyetemi oktatók, dolgozók beszámolói alapján béremelés helyett eddig csak üres 
ígéreteket kaptak az új fenntartótól. Pontosan mikor valósul meg a kétszer 15%-os 
béremelés a Pécsi Tudományegyetem oktatói és dolgozói körében?

• Önök úgy gondolják, hogy az egykori és jelenlegi fideszes politikusokból, 
kormánymegbízottakból álló kuratórium jobb gazdája a magyar adófizetők pénzéből küldött 
állami forrásoknak, mint a PTE szenátusa?

• Önök úgy gondolják, hogy az egykori és jelenlegi fideszes politikusokból, 
kormánymegbízottakból álló kuratórium alkalmasabb az egyetem fejlesztési terveinek 
megvalósítására, mint a PTE szenátusa?

• Mégis mi köze az egyetemi fejlesztésekhez annak, hogy ilyen szinten rombolták le az 
egyetemi autonómiát?

 

Várom válaszát!

Dr. Keresztes László Lóránt
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